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A kormány pénzeket utal ki 
tartalékalapjából a közin-
tézmények üzemeltetésére a 

prefektúrákon keresztül, így Székely-
udvarhely is benyújtott egy igénylési 
listát, ám információi szerint erre 
nem fognak jóváhagyást kapni – fáj-
lalta napirend előtti felszólalásában 
Gálfi  Árpád polgármester.

Módosított költségvetés

Összesen 213 ezer lejes költségve-
tés-kiegészítést kapott az áfavisz-
szaosztásból Székelyudvarhely, 
amelyet a diákoknak szánt ösztön-
díjakra, a beteggondozók juttatása-
inak biztosítására, illetve tanügyi 
intézmények működésére fordítanak 
– fejtette ki szintén a napirendi pon-
tok megtárgyalása előtt Gálfi  Árpád. 
Mindemellett 750 ezer lej érkezett az 
országos kulturális alaptól a Tom-
csa Sándor Színház fenntartására, 
továbbá 600 ezer lejt különítettek 
el a büdzsében a művelődési ház 
fűtésszámláira. Egyebek mellett ezt 
erősítette meg Péter Loránd gazda-
sági igazgató is az aktuális napiren-
di pont bemutatásánál. Ekkor szólalt 
fel Péter Balázs, a Szabad Emberek 
Pártjának (POL) frakcióvezető-he-
lyettese, nehezményezve, hogy őket 
okolják az idei szilveszteri tűzijáték 
elmaradása, illetve az adventi vá-
sárral kapcsolatos megszorítások 
miatt. Rámutatott, ők nem szavazták 
volna meg korábban a tervezetet, 
ha tudják, hogy a városkasszában 
vannak rejtett összegek, amelyeket 
fűtésszámlákra lehet fordítani.

A teljesítményről

Hatalmas vitát szült a városháza 4. 
negyedévi zárszámadása is, mely 

szerint a saját beruházások 41 szá-
zaléka, az európai uniós projektek 
9 százaléka valósult meg. Ezeken 
az adatokon annyit javított Péter 
Loránd, hogy ha a kiszerződött 
munkálatokról beszélnek, akkor 
55, illetve 29 százalékra nőnek az 
említett arányok. Gálfi  Árpád azt 
mondta, úgy érzi, még nagyon sok 
tennivalójuk van a beruházások te-
rületén: a megvalósítások szintjén 
vannak elmaradások, de a képvi-
selők elégedetlensége önmagában 
nem oldja meg a problémákat, in-
kább a konkrét segítségükre van 
szükség. „Önök is tudják, hogy ez 
az év nem volt könnyű számomra. 
Mandátumom elején már tudtam, 
hogy nehéz időszak előtt vagyunk, 
sok az elvégzésre váró feladat, de 
megnyugtató volt számomra, hogy 
egy olyan politikai erő és csapat 
van mögöttem, akik a nehézségek 

megjelenésekor nem ultimátumo-
kat adnak vagy éppen kihátrál-
nak, visszavonulnak (…) Most már 
tudjuk, hogy nem ez történt, hogy 
azok, akik velem együtt közfelada-
tokat vállaltak, az első nehézségek 
jelentkezésekor magamra hagytak” 
– fogalmazott a polgármester, aki 
ultimátumok helyett segítséget várt 
volna el csapatától a beruházások 
haladása érdekében. Leszögezte, 
a városvezetés nem egyszemélyes 
munka, szükség van a helyi és par-
lamenti képviselőkre, szenátorokra 
és az intézmény munkatársaira is.

Péter Balázs erre reagálva kö-
zölte, feladatlistaként is felfoghatta 
volna a polgármester a POL által 
átadott ütemtervet, nem kellene ul-
timátumban gondolkodni. Azt sem 
értette, hogy miben nem segítettek 
ők a polgármesternek, konkrétu-
mokat kért. Azt is felrótta a város-

vezetőnek, hogy nem tett eleget a 
POL-lal kötött megállapodásában 
foglaltaknak. A napirendre vissza-
térve a megvalósítások üteme nem 
nyerte el egyik párt képviselőinek 
tetszését sem, így tartózkodtak a 
szavazáskor. 

Előtanulmány készült

Elkészült a Budvár utcában terve-
zett uszoda megvalósíthatósági ta-
nulmánya, amelyből kiderült, hogy 
egy többfunkciós komplexumot sze-
retnének létrehozni. A dokumentum 
elkészítője három megoldást is java-
sol, műszaki és gazdasági mutatók-
kal együtt. Berde Zoltán, az RMDSZ 
frakcióvezetője 50 millió eurós be-
ruházást emlegetett, érdeklődve a 
polgármestertől, hogy beszélt-e már 
a kormányzati szervekkel az ehhez 
szükséges külsős forrásokkal kap-
csolatban. Gálfi  ebben az RMDSZ 
segítségét is kérte. Végül elfogad-
ták a terveket. Kiderült az is, hogy 
az áremelkedések miatt mintegy 
4 millió lejjel, összesen 8,9 millió 

lejre emelkedett a sétatéri játszótér 
felújításával kapcsolatos projekt. A 
szövetségiek ismét számonkérték 
az elöljárót a megvalósítások lassú 
üteme miatt, hiszen szerintük ha 
időben történik minden, akkor több 
tízmillió lejt megspórolhatott vol-
na a város. Benedek Árpád Csaba 
RMDSZ-es képviselő azt is felvetet-
te, hogy vissza kellene lépni olyan 
projektek esetében, ahol lényege-
sen, akár ötven százalék fölé nőtt az 
önrészek értéke. Más önkormány-
zatok már 20–30 százalékos önrész 
esetében is ebben gondolkodnak. 
Ehelyett az új pályázati ciklusra kel-
lene koncentrálni – véli. A tanács-
ülésen az is elhangzott, hogy a 
polgármesteri hivatal pályázni fog 
5,9 millió lejért az országos hely-
reállítási programban (PNRR) az 
ivóvíz- és szennyvízhálózat bővíté-
se érdekében – azon város-
részek érintettek, amelyek 
nincsenek benne a Harvíz 
Rt. és Székelyudvarhely kö-
zös projektjében. Ezt helye-
selték a képviselők.

A szejkefürdői ivó- és szenny-
vízhálózattal kapcsolatban feltett 
kérdésekre reagálva elhangzott: a 
polgármester még nem kapott vá-
laszt a fejlesztési minisztériumtól 
azon levelére, amelyben arról ér-
deklődik, hogy vissza kell-e fi zetni 
a beruházás értékét, amennyiben 
azt nem veszik át idén. Arról is szó 
volt, hogy a hivatal munkatársai 
mindent igyekeznek előkészíteni 
azért, hogy március 31-e után elvé-
gezhető legyen a rendszerek kijaví-
tása – ez ugyanis feltétele a hálóza-
tok átvételének. 

Elhúzódó megvalósítások
A lassan haladó projekteket kritizálták a székelyudvarhelyi képviselők

Számonkérésektől volt hangos 
az ülésterem 
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SIMON VIRÁG

A hazaiak mellett bolgár, fran-
cia, norvég, belga, ír és angol 

szakemberek vettek részt a Roma-
nian Healthcare Awards elnevezé-

sű verseny zsűrijében. Magán és 
állami egészségügyi intézmények, 
orvosok és az egészségügy terü-
letén tevékenykedő cégek pályáz-
hattak a fontos elismerésekért, hét 
kategóriában. Az év kórháza díjért 
a Maros megyei kórház mellett még 
másik három egészségügyi intéz-

mény is versenyzett. A díjat múlt 
hét végén adták át Bukarestben. 
A Maros Megyei Klinikai Kórház 
az onkológiai klinika felújításával 
nevezett be. Mint ismert, a Maros, 
illetve a környező megyékből érke-
ző betegek számára is fontos on-
kológiai klinika felújítását két éve 
fejezték be, és nemcsak teljesen át-
alakították, hőszigetelték az épü-
letet, hanem egy új épületszárnyat 
is építettek, és annak bunkerében 
egy ultramodern, daganatos be-
tegségek onkoradiológiai kezelé-

sére alkalmas sugárgép található. 
Ez utóbbit nemrég adták át.

Magas színvonalú szolgáltatás

A megyei kórház igazgatója, dr. 
Ovidiu Gîrbovan úgy fogalmazott, 
hogy a díjjal az elmúlt években 
kifejtett munkájukat értékelték. 
„Odafigyeltünk a páciensek igé-
nyeire, figyelembe vettük, hogy 
milyen téren kell fejlesztenünk, 
és pályázatok révén sikerült elérni 
sok mindent. Marosvásárhely min-

dig híres volt a magas színvonalú 
egészségügyi szolgáltatásairól, mi 
is ezt akarjuk nyújtani a hozzánk 
forduló, gyógyulni vágyó 
embereknek” – mondta. 
A Romanian Healthcare 
Awards díjakat idén im-
már harmadik alkalom-
mal osztották ki olyan 
egészségügyi intézmé-
nyeknek és orvosoknak, akik 
kiemelkedő teljesítményt nyújtot-
tak az elmúlt években, újításokat 
végeztek.

Kitüntették a Maros Megyei Klinikai Kórházat
• Nemzetközi zsűri ítélte oda Az év kórháza elismerést 
a Maros Megyei Klinikai Kórháznak. A Maros Megyei 
Tanács által fenntartott egészségügyi intézmény az on-
kológiai klinika felújításával nyerte el a zsűri tetszését.

• Költségvetés-kiegészítést kapott Székelyudvarhely, elkészült a tervezett városi 
uszoda megvalósíthatósági előtanulmánya, továbbá jelentősen megnőtt a sétatéri 
játszótér felújításának anyagi értéke – derült ki a helyi képviselő-testület soros 
ülésén. Az RMDSZ szerint érdemes elgondolkodni azon projektek megvalósításán, 
amelyek esetében az önrészek jelentősen megnőttek.

Elnevezni a koncerttermet

Az ülésen Bíró Edit egy civil kez-
deményezést olvasott fel – ehhez 
csatlakozott a Balázs Ferenc 
Vegyeskar is –, amelyben többen 
kérik, hogy Maszelka Jánosról 
nevezzék el a művelődési ház 
koncerttermét, ha már a művész 
által alkotott képtár esetében ez 
nem valósulhatott meg.




